
RADA GMINY
SANOK PROTOKÓŁ Nr IX/2019

z IX sesji Rady Gminy Sanok z dnia 31 maja 2019 r.

Sesja Rady Gminy w Sanoku odbyła się w sali narad Urzędu Gminy 
w Sanoku. Obrady IX sesji otworzył o godz. 15:30 pan przewodniczący Tadeusz Wojtas. 
Na ogólną liczbę 15 radnych, obecnych było 15.
Ponadto w sesji uczestniczyli:

-  Anna Hałas -  Wójt Gminy Sanok;

-  Agnieszka Haduch -  Skarbnik Gminy Sanok;

-  Paweł Wdowiak -  Z-ca Wójta Gminy Sanok;

-  Agnieszka Marszałek -  Kierownik Referatu Ochrony Środowiska;

-  Andrzej Starościak -  Kierowni SPZPOZ w Gminie Sanok;

Oraz sołtysi według załączonej listy obecności.

Ad 1 ) Pan przewodniczący przywitał zebranych. Na podstawie listy obecności( 15 ) 
stwierdził wystarczającą liczbę radnych do podejmowania prawomocnych uchwał.
Ad 2) Następnie przewodniczący przypomniał proponowany porządek obrad kierując

i

zapytanie o propozycję zmiany porządku obrad.
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad;

2. Przedstawienie porządku obrad;

3. Sprawozdanie wójta z działalności w okresie międzysesyjnym;

4. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr YIII/56/2019 Rady Gminy Sanok 

z dnia 30 kwietnia 2019 r. w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy 

Sanok;

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy 

Sanok;

6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na rok 2019;

7. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 

Samodzielnego Publicznego Zespołu Podstawowej Opieki Zdrowotnej w Gminie Sanok;

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia zasad i trybu 

postępowania przy udzielaniu osobom fizycznym dotacji celowych ze środków budżetu 

gminy na dofinansowanie kosztów inwestycji z zakresu ochrony środowiska- przedsięwzięć 

związanych z ochroną powietrza;

9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr VIII/46/2019 Rady Gminy Sanok z dnia 30 

kwietnia 2019 r. w sprawie udzielenia bonifikaty od ceny sprzedaży nieruchomości 

gruntowych przeznaczonych do sprzedaży w drodze bezprzetargowej;
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10. Przedłożenie raportu o stanie gminy Sanok za rok 2018;

11. Dyskusja, wolne wnioski zapytania;

12. Zakończenie sesji.

W sprawie porządku obrad glos zabrał przewodniczący proponując aby wprowadzić do 
porządku obrad dwa projekty uchwał:
1. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
dla Województwa Podkarpackiego na realizację zadania publicznego;
2. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na rok 2019.
Po omówieniu w/w projektów uchwal zostały one wprowadzone jednogłośnie do porządku 
obrad.
Po wprowadzeniu zmian porządek obrad przedstawiał się następująco:
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad;

2. Przedstawienie porządku obrad;

3. Sprawozdanie wójta z działalności w okresie międzysesyjnym;

4. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr YIII/56/2019 Rady Gminy Sanok 

z dnia 30 kwietnia 2019 r. w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy 

Sanok;

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy 

Sanok;

6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na rok 2019;

7. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 

Samodzielnego Publicznego Zespołu Podstawowej Opieki Zdrowotnej w Gminie Sanok;

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia zasad i trybu 

postępowania przy udzielaniu osobom fizycznym dotacji celowych ze środków budżetu 

gminy na dofinansowanie kosztów inwestycji z zakresu ochrony środowiska- przedsięwzięć 

związanych z ochroną powietrza;

9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr YIII/46/2019 Rady Gminy Sanok z dnia 30 

kwietnia 2019 r. w sprawie udzielenia bonifikaty od ceny sprzedaży nieruchomości 

gruntowych przeznaczonych do sprzedaży w drodze bezprzetargowej;

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej dla Województwa Podkarpackiego na realizację zadania publicznego;

11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na rok 2019;

12. Przedłożenie raportu o stanie gminy Sanok za rok 2018;

13. Dyskusja, wolne wnioski zapytania;

14. Zakończenie sesji.
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Ad 3) Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej złożyła pani Wójt;

Pani Wójt „ Panie przewodniczący, wysoka rado , zaproszeni goście ostatnia sesja Rady 
Gminy Sanok odbyła się 30.04 wszystkie uchwały, które zostały wówczas podjęte zostały 
zrealizowane lub są w trakcie realizacji w zależności od ich treści. W tym czasie wydałam też 
6 kategorii różnych zarządzeń. I tak były to dwa zarządzenia zmieniające zarządzenie w 
sprawie planu wykonawczego budżetu gminy na rok 2019, jedno zarządzenie zmieniające 
uchwałę budżetową , trzy zarządzenia dotyczące przeznaczenia do sprzedaży w drodze 
przetargów ustnych nieograniczonych nieruchomości gruntowych stanowiących własność 
gminy Sanok położonych w miejscowości Hłomcza, Niebieszczany oraz Czerteż. Następnie 
cztery zarządzenia dotyczące oddania w dzierżawę części nieruchomości stanowiących 
własność gminy Sanok w miejscowościach Mrzygłód, Hłomcza , Trepcza i Jurowce, trzy 
zarządzenia związane z przeprowadzeniem wyborów do Parlamentu Europej skiego oraz dwa 
zarządzenia w sprawie powołania komisji do przeprowadzenia postępowania o udzielenie 
zamówienia publicznego na termomodemizację budynku szkoły podstawowej w Dobrej oraz 
wykonanie prac pielęgnacyjnych zieleni parku w miejscowości Markowce. Z ważniejszych 
spotkań w których brałam udział to były uroczystości 3 majowe , które odbywały się tutaj 
w Sanoku jak każdego roku wraz z Powiatem i Gminą Miasta Sanoka. Wraz z moim zastępcą 
byliśmy na spotkaniu z Ministrem Sprawiedliwości w Rzeszowie na jego zaproszenie. Brałam 
udział również w konferencji dotyczącej krajobrazu organizowanej przez konserwatora 
zabytków w Przemyślu. Uczestniczyłam w uroczystościach powiatowych z okazji dnia 
strażaka na zaproszenie Powiatowego Komendanta Staży Pożarnej. W miejscowości 
Strachocina odbyły się dwie dość duże uroczystości na terenie szkoły była to olimpiada 
wiedzy o wielkich Polakach tym wielkim Polakiem tym razem był Stanisław Bobola. 
Następnie była też 14 sesja szkół imieniem Łukasiewicza , w której wzięło udział aż 20 szkół 
z całej Polski. W miejscowości Niebieszczany odbyła się uroczystość 95-lecia Koła 
Gospodyń Wiejskich. Brałam udział również w otwarciu dworca multimodalnego , państwo 
pamiętacie, że był to nasz wspólny projekt wraz z Gminą Miasta Sanoka oraz Gminą Zagórz. 
W ramach tego projektu miasto wybudowało dworzec Multimodalny natomiast Gmina Sanok 
otrzymała 640 tyś na budowę chodników w Czerteżu i Sanoczku . Podpisywałam też dwie 
dość ważne umowy w Urzędzie Marszałkowskim jedna to jest na dofinansowanie chodnika w 
miejscowości Jurowce, i też otrzymaliśmy pieniądze z funduszu dróg samorządowych na 
budowę części drogi oraz chodnika w Srogowie Górnym. Brałam udział w sesji dla 
samorządów organizowanej przez Urząd Marszałkowski na temat gospodarki odpadami oraz 
czystości powietrza. Wzięłam też udział w radzie społecznej SPZOZU w Sanoku na 
zaproszenie pana Starosty wiem ,że na pewno wpłynie tutaj do nas do rady pismo z prośbą 
o współfinansowanie funkcjonowanie szpitala. Dzisiaj była w Rzeszowie ponieważ jeden 
z uczniów szkoły podstawowej w Falejówce brał udział w ogólnopolskim konkursie wiedzy 
na temat bezpieczeństwa na wsi otrzymał wyróżnienie. Dziękuję bardzo.”

W powyższej sprawie nikt nie zabrał głosu.

Ad 4) Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr YIII/56/2019 Rady Gminy Sanok 
z dnia 30 kwietnia 2019 r. w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy 
Sanok. Projekt omówiła pani Skarbnik.
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W głosowaniu 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się rada gminy Sanok podjęła uchwalę 
Nr IX/59/2019 w sprawie uchylenia Uchwały Nr VIII/56/2019 Rady Gminy Sanok z dnia 30 
kwietnia 2019 r. w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Sanok.

Ad 5 ) Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Sanok. 
Projekt omówiła pani Skarbnik.

W powyższej sprawie nikt nie zabrał głosu.

W głosowaniu 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się rada gminy Sanok podjęła uchwałę 
Nr IX/60/2019 w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej.

Ad 6 ) Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na rok 2019. Projekt omówiła pani 
Skarbnik.

W powyższej sprawie głos zabrał:

Pan Jan Jakima „ Szanowni państwo projekt uchwały zmieniającej uchwałę budżetową 
dotyczy min. mojej miejscowości a konkretnie chodnika chciał bym na ten temat parę słów 
powiedzieć. Aby realizować budowę chodnika w 2016 roku została opracowana 
dokumentacja na budowę chodnika wzdłuż drogi gminnej oraz na odcinku około 200 m 
wzdłuż drogi powiatowej do przystanku. W 2017 i 2018 roku wioska przeznaczyła środki do 
dyspozycji sołectw i zarazem fundusz sołecki na ten chodnik. W sumie przez okres tych 
dwóch lata wioska przeznaczyła 170 tyś. W 2018 roku gmina złożyła wniosek do Urzędu 
Marszałkowskiego bo było dofinansowanie 80 do 20 ale wniosek ten nie dostał akceptacji i to 
zadanie nie zostało zrealizowane. Mimo to mieszkańcy na każdym jednym zebraniu 
podejmują uchwałę aby realizować to zadanie . Nadarzyła się właśnie okazja i chciał bym 
podziękować bardzo serdecznie pani Wójt, pani Skarbnik i wszystkim pracownikom ,którzy 
opracowali kosztorys i dokumenty do wniosku. Ja myślę, że szanowna rada podejmę 
pozytywną uchwałę w tej sprawie dofinansowanie 50 na 50 to też jest bardzo dużo. Dziękuję 
bardzo.”

W głosowaniu 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się rada gminy Sanok podjęła uchwałę 
Nr IX/6172019 zmieniająca uchwałę budżetową na rok 2019.

Ad 7 ) Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 
Samodzielnego Publicznego Zespołu Podstawowej Opieki Zdrowotnej w Gminie Sanok. 
Projekt omówił kierownik SPZPOZ pan Andrzej Starościak.

W powyższej sprawie głos zabrali:

Pan Agnieszka Pastuszak „ Komisja budżetowa zapoznała się ze sprawozdaniem 
finansowym za rok 2018 SPZPOZ i pozytywnie go opiniuje. Jedyny problem to problem 
rehabilitacji, który jest spowodowany za małym kontraktowaniem dziękuję.”

W powyższej sprawie nikt nie zabrał głosu.
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Pan Stanisław Dereń „ Chciałem pana kierownika zapytać czy są jakieś pomysły odnośnie 
wypracowanego zysku , czy już jakieś cele, zadania , określenia na co ta kwota zostanie 
przeznaczona.
Pani Andrzej Starościak „ Pomysł był ale stał się nie ważnym, wszystko zostanie na razie 
przekazane na kapitał zapasowy zakładu i będzie oczekiwało na jakieś lepsze czasy czy na 
jakąś konkretną inwestycję w zakresie świadczeń medycznych. Przy tym kapitale jaki obecnie 
posiadamy jesteśmy nawet w stanie wybudować samodzielny budynek ośrodka zdrowia.”

W głosowaniu 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się rada gminy Sanok podjęła uchwałę 
Nr IX/62/2019 w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Samodzielnego 
Publicznego Zespołu Podstawowej Opieki Zdrowotnej w Gminie Sanok.

Ad 8 ) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia zasad i trybu 
postępowania przy udzielaniu osobom fizycznym dotacji celowych ze środków budżetu 
gminy na dofinansowanie kosztów inwestycji z zakresu ochrony środowiska- przedsięwzięć 
związanych z ochroną powietrza. Projekt omówiła pani Agnieszka Marszałek.

W powyższej sprawie głos zabrali:

Pan Roman Zapotoczny „ Miał bym pytanie-dotyczące terminu ponieważ na poprzedniej 
sesji rozmawialiśmy o przewidywalnym terminie 20 maja rozpoczęcia tej inwestycji 
i rozumiem ,że dlatego że była potrzebna ta zmiana ten termin się przesunął. Prosił bym 
o wstępne przybliżenie terminu i jeszcze raz poinformowanie czy sołtysi otrzymają 
informację o tym terminie tak aby mogli to wywiesić na tablicy ogłoszeń.”
Pani Agnieszka Marszałek „ Naturalnie tak jak pan mówi przesunięcie terminu 
spowodowane jest tą zmianą i tym że z uwagi na konieczność wprowadzenia tej zmiany 
uchwała ta nie została opublikowana w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Podkarpackiego a dopiero po publikacji po 14 dniach wchodzi w życie. Także nasz nabór na 
dofinansowanie musi zgadzać się z terminami wejścia w życie uchwały. Teraz w tym 
przypadku kiedy uzupełniamy naszą uchwałę o ten konieczny zapis spodziewamy się ,że do 
tygodnia zostanie opublikowana w Dzienniku Urzędowym i momencie publikacji my już 
ogłaszamy nabór. Przewidujemy ,że po 20 czerwca będziemy robić nabór. Sołtysi na pewno 
otrzymają wszystkie potrzebne dokumenty tj. ogłoszenie, wzory wniosków , informacje skąd 
można pobrać wnioski i wszystkie oświadczenia potrzebne do złożenia przez mieszkańców 
wnioskó. Wszystkie te ogłoszenia będą dostępne u pani Bogusi Kaczmarskiej, dziękuję.”

W głosowaniu 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się rada gminy Sanok podjęła uchwałę 
Nr 1X763/2019 w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia zasad i trybu postępowania 
przy udzielaniu osobom fizycznym dotacji celowych ze środków budżetu gminy na 
dofinansowanie kosztów inwestycji z zakresu ochrony środowiska- przedsięwzięć 
związanych z ochroną powietrza.

Ad 9 ) Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr VIII/46/2019 Rady Gminy Sanok z dnia 30 
kwietnia 2019 r. w sprawie udzielenia bonifikaty od ceny sprzedaży nieruchomości 
gruntowych przeznaczonych do sprzedaży w drodze bezprzetargowej. Projekt omówiła pani 
Agnieszka Marszałek.
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W głosowaniu 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się rada gminy Sanok podjęła uchwałę 
Nr IX/64/2019 zmieniającej uchwałę Nr VIII/46/2019 Rady Gminy Sanok z dnia 30 kwietnia 
2019 r. w sprawie udzielenia bonifikaty od ceny sprzedaży nieruchomości gruntowych 
przeznaczonych do sprzedaży w drodze bezprzetargowej.

Ad 10) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej dla Województwa Podkarpackiego na realizację zadania publicznego. Projekt 
omówiła pani Skarbnik.

W powyższej sprawie nikt nie zabrał głosu.

W glosowaniu 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się rada gminy Sanok podjęła uchwałę 
Nr IX/65/2019 w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla 
Województwa Podkarpackiego na realizację zadania publicznego.

Ad 11 ) Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na rok 2019. Projekt omówiła 
pani Skarbnik.

W powyższej sprawie nikt nie zabrał głosu.

W głosowaniu 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się rada gminy Sanok podjęła uchwałę 
Nr 1X766/2019 zmieniająca uchwałę budżetową na rok 2019.

Ad 12) Przedłożenie raportu o stanie gminy Sanok za rok 2018. Raport omówiła pani Wójt.

W powyższej sprawie głos zabrali:

Pan Roman Zapotoczny „ Miał bym pytanie do pana przewodniczącego, czy 
przewodniczący komisji zostali wcześniej poinformowani i ewentualnie ten materiał został im 
przekazany, czy tak jak wszyscy pozostali członkowie rady został on im przekazany 23 
maja.”
Pani Wójt „ Szanowni państwo ustawa nakazuje przedłożyć raport o stanie gminy radzie 
gminy do 31 maja więc od tego momentu rada gminy ma możliwość zapoznania się z tym 
raportem i dyskusji na kolejnej sesji. Jest to nowe zadnie i w związku z tym nie ma do tego 
jeszcze żadnych interpretacji jak dokładnie taki raport miał by wyglądać w związku z tym 
zgodnie z literą prawa ten raport został dla państwa przygotowany i przedłożony.”
Pan Przewodniczący „ Dodam, że część radnych otrzymała ten raport w formie 
elektronicznej a część bo tak sobie życzyła w formie papierowej. Więc informacje o raporcie 
każdy z radnych otrzymał w terminie.”
Pan Roman Zapotoczny „ Mam nadzieję, że przewodniczący komisji podzielą zdanie pani 
Wójt i to będzie temat dyskusji i przynajmniej na jednej lub dwóch komisjach o tym raporcie 
będziemy rozmawiać bo do tej pory mogę się mylić ale wydaje mi się ,że nie był omawiany 
na żadnej komisji.”
Pani Janina Bodziak „ Ja chciał powiedzieć, że na pewno będzie ten raport omawiany na 
komisji budżetu i komisji rewizyjnej. Także jeśli ktoś będzie chciał uczestniczyć

W powyższej sprawie nikt nie zabrał głosu.
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w posiedzeniu komisji to zapraszam.”
Pan Stanisław Dereń „ Ja tylko częściowo powrócę do tego raportu ponieważ jest on 
naprawdę bardzo obszerny ale w nawiązaniu do tego raportu ponownie zwrócę się do pani 
Wójt ponieważ na poprzedniej sesji pytałem z kolei o kolejne sprawozdanie z programu 
opieki nad zabytkami, które pani Wójt ma obowiązek sporządzać zgodnie z ustawą o ochronie 
zabytków. No takiego sprawozdania jako radni nie otrzymaliśmy jeszcze, więc trudno się 
ustosunkować jakie działania gmina podjęła. Ja pytałem o to i tylko powtórzę pytanie bo 
w raporcie o stanie gminy jest to również zawarte. A z tego co widać bo nawet nie 
wiedziałem mamy 165 obiektów objętych jako zabytki. Nawet nie byłem świadomy jak dużo 
mamy obiektów zabytkowych na terenie naszej gminy w związku z tym no mam pewne 
obawy czy wspieramy w kierunku dbania o te zabytki ponieważ jest to dziedzictwo kulturowe 
nie tylko kraju ale naszej gminy. W związku z tym ponawiam to pytanie czy kiedyś będzie ten 
raport przedłożony i czy jest już nowy raport sporządzony na kolejne lata no bo robimy go na 
cztery lata i sprawozdanie z niego chcielibyśmy zobaczyć.”
Pani Wójt „ Zdecydowanie nowy będzie a w zasadzie już jest na kolejne lata. Natomiast jeśli 
chodzi o sprawozdanie z realizacji tego co zrobiliśmy to jest to ujęte w ramach tego raportu. 
No i oczywiście byliśmy w stanie zrobić tyle ile środków w budżecie było zapisanych na rok 
2018. Jak pan zauważył obiektów mamy całe mnóstwo ale niestety ni na wszystkie zadania 
wystarczającą ilość środków. Zwracamy się do Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków jaki 
i do Ministerstwa ale niestety nie wszystkie nasze wnioski są rozpatrywane pozytywnie.”
Pan Stanisław Dereń „ Chciał bym zauważyć, że bardzo mało środków w budżecie 
zabezpieczamy na tego typu zadania. Ja wiem ,że pozyskanie jest bardzo trudne ale może na 
przyszłość byśmy się pochylili i zrobili inwentaryzację tych obiektów i może niewielkim 
kosztem udało by się je zrewaloryzować.”
Pani Wójt „ No na pewno nie niewielkim bo to wymaga bardzo dużych pieniędzy ale myślę, 
że przedkładając projekt budżetu na rok 2020 będziecie mieli państwo możliwość i okazję aby 
no jakieś środki zabezpieczyć biorąc po uwagę całość zadań gminy.”

Ad 13) W punkcie dyskusja, wolne wnioski i zapytania głos zabrali:

Pani Agnieszka Marszałek „ Proszę państwa ja chciała bym przekazać informację zarówno 
państwu radnym jaki i państwu sołtysom, którzy na pewno odebrali ogłoszenia o naborze 
uzupełniającym na piece na ekogroszek. Chciałabym wyjaśnić taką sprawę aby nie mylić tego 
z tą dotacją , którą przed chwilą omawialiśmy i która ma być udzielona z naszego budżetu. To 
ogłoszenie dotyczące naboru na eokogroszek to jest do projektu Gmina Sanok bez smogu do 
którego pozyskujemy pieniądze z funduszu UE . Tutaj brakuje nam jeszcze osób, które mogły 
by wziąć udział w tym projekcie a bardzo nam zależy żeby jak najszybciej zamknąć listę. 
Warunki dofinansowania są napisane w tym ogłoszeniu i bardzo proszę aby w miarę 
możliwości rozpowszechnić tą informację na terenie swoich miejscowości.”
Pan Eugeniusz Więcek ., Chciał bym zapytać o drogę powiatową w Łodzinie ponieważ przy 
tej drodze jest bardzo głęboki rów i raz w miesiącu jest tam wypadek -  samochody wpadają 
do rowu. Czy pani Wójt wie coś w tej sprawie czy barierka tam będzie.?”
Pani Wójt „ Do Powiatu zgłaszaliśmy cały szereg dróg i zadań i do chwili obecnej nie mamy 
jeszcze żadnej odpowiedzi. Myślę, że zajmiemy się tym rowem bo ja po prostu teraz nie
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pamięta o tym.”
Pan Roman Zapotoczny „ Mam pytanie do pani Wójt w tym tygodniu zostały zakończone 

przeglądy placów zabaw chciał bym się dowiedzieć kiedy planowany jest graniczny termin 
wykonania napraw na tych płacach zabaw.”
Pani W ójt,, Tak w tym tygodniu został już przeprowadzony przegląd placów zabaw no stało 
się to tak późno ze względu na pogodę. Myślę, że oferta powinna być w ciągu kilku dni”
i będziemy się starli aby podpisać tą umowę jak najszybciej. Chcielibyśmy i mam nadzieje 
,że tak będzie aby to zrobić do końca roku szkolnego.”
Pan Jan Dzierżawski „ Mam pytanie do pana Pawła Wdowiaka w tamtym roku wieś 
przeznaczyła 50.000 z na remont sali w Domu Ludowym . Te 50.000 zł nie zostało zapisane 
ani w uchwale budżetowej na rok 2019 do realizacji a ni nigdzie. Pytam pana Wice Wójta co 
się stało że nie jesteśmy ujęcie w palnie remontu sali Domu Ludowego.”
Pan Paweł Wdowiak „ Faktycznie państwo przeznaczyliście środki do dyspozycji sołectwa 
na zebraniu wiejskim. W tym momencie referat inwestycji sukcesywnie przygotowuje 
kosztorysy realizujemy i rozpoczynamy inwestycje. Pani Skarbnik mi tutaj podpowiada, że 
w momencie kiedy będziemy znali kosztorys będziemy oscylować wokół kwoty 50.000 zł 
i taka kwota zostanie do budżetu wprowadzona i zabezpieczenie kwoty na ten remont będzie. 
Jeśli będzie kwota inna zmierzam w kierunku wyższym to na pewno podejmiemy dyskusję 
z państwem radymi na poszczególnych komisjach. Myślę, że to jest kwestia czerwca , pani 
Alina nasza kosztorysantka była na kilkutygodniowym urlopie ale już wróciła i na pewno nie 
pominiemy Prusieka.”
Pan Jan Dzierżawski „ Mam jeszcze jedno pytanie do pana w sprawie Markowiec były mi 
obiecywane tam piłko - chwyty. No naprawdę jest tam bardzo niebezpieczna sytuacja obok 
boiska na którym grają piłkarze jest plac zabaw. To jest niedopuszczalne, w ogóle jeżeli nie 
zrobimy tych piłko- chwytów to dojedzie tam do tragedii.”
Pan Paweł Wdowiak „ Panie radny faktycznie mowa o tych piło -  chwytach trwa i gdzieś się 
tam odbywa. Jak państwo pamiętacie mimo wszystko mamy nadal złożony wniosek 
w Ministerstwie Sportu między innymi stadion w Markowach objęty jest tym wnioskiem 
i nie muszę oczywiście dodawać ,że te piłko -  chwyty są tam ujęte. W momencie kiedy 
zachodzą jakieś sytuacje kryzysowe i zachodzi konieczność to wyłączamy z wniosku 
i z projektu takie zadanie. Możemy tutaj tak postąpić ale myślę, że kwestia oczekiwania 
jeszcze dwóch trzech miesięcy i zobaczymy jakie podejmiemy kroki. Dla przykładu podam 
stadion w miejscowości Płowce tam mamy w bardzo fatalnym stanie budki dla zawodników 
rezerwowych i w tym momencie podjęliśmy decyzję i starania aby te budki wykonać teraz 
pomimo złożonego wniosku bo te , które teraz są zagrażają już w tym momencie 
bezpieczeństwu nawet już drogowemu bo znajdują się blisko drogi. Wiec jeśli nie będziemy 
mieli sygnału co do wniosku pochylimy się nad piłko -  chwytami w Markowcach na 
stadionie.”
Pan Roman Zapotoczny „ Mam pytanie, kwestia dotyczy oświetlenia w miejscowości 
Płowce i tego , które było wykonane w 2018 r. Chciał bym się dowiedzieć kiedy zostanie 
usunięta ta awaria, która została spowodowana przez warunki atmosferyczne aleja bardziej 
bym się przychylał do tego, że przez złe wykonanie i kiedy zostanie przywrócone oświetlenie 
części tej nowo wybudowanej inwestycji wybudowanej w 2018 roku. Przypomnę tam 
przewrócił się jeden słup a drugi może przewrócić się lada chwila.”
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Pan Paweł Wdowiak „ Pozwolę sobie odpowiedzieć dlatego, że temat pan radny nie dawno 
zgłaszał na zebraniu wiejskim tej miejscowości. Panie radny temat zgłosiłem do referatu 
inwestycji, myślę że tam szczegółowe informacje kiedy firma podejmie się naprawy tej 
awarii myślę w ramach naprawy gwarancyjnej uzyska pan.”
Pan Roman Zapotoczny „ Ja tylko dlatego poruszam to na sesji ponieważ uważam, że jakość 
robót wykonywanych przez firmę, która pracowała w Płowcach moim zdaniem jest daleki od 
standardów ogólnie przyjętych . I bardzo bym prosił aby to było wzięte pod uwagę jeżeli 
będzie ta firma startowała do kolejnych przetargów ewentualnie zapytania ofertowe były 
przez tą firmę wysyłane do gminy, dziękuję.”
Pan Paweł Wdowiak „ Szanowni państw rynek jest wolny i tak naprawdę w drodze 
zapytania o cenę czy tak naprawdę złożenia zapytania ofertowego no niestety niejednokrotnie 
nie mamy narzędzia aby wyeliminować danego wykonawcy , który świadczy słabą jakość 
usługi. Na etapie odbioru inwestycji slupy stały tak jak powinny być posadowione więc 
w zasadzie nie mieliśmy większych zastrzeżeń. Zdarzył się wypadek słup się przewrócił, 
firma ma usunąć awarię i myślę, że taki kierunek jedynie możemy podjąć. Nie jest to powód 
aby firmę w myśl ustawy o zamówieniach publicznych wyeliminować z dalszych wystąpień. 
Jest tam kila przesłanek , które pozwalają firmę wykluczyć no ta niestety nie. Staramy się aby 
ta jakość mimo wszystko była na przyzwoitym poziomie. Czasami faktycznie wykonawca 
może się trafić trudny i niekoniecznie jakościowy.”
Pan Piotr Baran „ Poruszę problem komunikacji do Lisznej chodzi o to ,że pozostaliśmy 
pozbawieni autobusów w czasie kiedy nie ma zajęć szkolnych. Liszna została pozbawiona 
całkowicie wszelkiej komunikacji, teraz kiedy nauka się kończy w czerwcu to nie mamy 
żadnego połączenia . Z panią Wójt rozmawialiśmy z właścicielem tej spółki ale chciałbym 
zapytać na jakim etapie to jest bo też był taki projekt tych autobusów w tych miejscowościach 
gdzie jest z nimi problem. Pisaliśmy do pana Starosty i chciał bym zapytać czy jest na to jakiś 
odzew.”
Pani Wójt „ Ustawa o transporcie mająca na celu wyeliminowanie tzw. białych plam 
komunikacyjnych została już przegłosowana w Sejmie natomiast w kolejności ma się nią 
zająć Senat następnie ma zostać podpisana przez Prezydenta. Z tego co wiemy to mamy jako 
Gmina czy jako organizator transportu otrzymać jakieś dofinansowanie do tras , które w tej 
chwili nie istnieją. Natomiast my do Powiatu przekazaliśmy informację na temat Lalina, 
Lisznej i bodajże Płowieć i Stróży ale w tej chwili nie mamy jeszcze żadnej informacji 
zwrotnej , natomiast ustawa jeszcze nie jest prawomocna.”
Pani Bogusława Kaczmarska „ Chciałam jeszcze zadać pytanie panu Wice Wójtowi na 
temat porzuconego samochodu w Trepczy, czy jest jakaś informacja, czy jakaś wiadomość ,że 
on zniknie z naszego terenu?”
Pan Paweł Wdowiak „ Problem porzuconego pojazdu jest mi znany, jak najbardziej byłem 
tam na miejscu. Próbowaliśmy podjąć jednak kierunek aby to Policja zajęła się tym tematem, 
tutaj jednak Policja trochę pozostawiła nas samych sobie. I na dzień dzisiejszy pani radna 
szukamy lokum dla tego pojazdu aby go po prostu zmagazynować traktując ,że bodajże 
w przeciągu kilku lat właściciel może się znaleźć i po ten pojazd zgłosić. Ale pracujemy nad 
tym , nie zapomnieliśmy o tym pojeździe wiemy ,że on tam jest i jest demontowany coraz 
bardziej. Mam nadzieje ,że w najbliższych dniach , może tygodniach postaramy się go usunąć 
jest pomysł na jego postawienie i zmagazynowanie.”
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Pan Jan D zierżaw skiPanie Wice Wójcie , stoi w Prusieku taki barak -  pustostan na pewno 
temat pan zna i pan go widział. On stoi u nas pewnie ze 30 lat może i więcej obiecał mi pan 
,że zajmie się tym barakiem i postara się go usunąć. Do tej pory jakoś nie może zniknąć.”
Pan Paweł Wdowiak „ Panie radny byłem oglądałem nie wiem może obiecałem, że się 
sprawą zajmę i zająłem. Barak nie jest w naszej ewidencji środków trwałych jako majątek 
gminy, nie jest zlokalizowany na naszej działce gminnej więc niespecjalnie gmina ma 
narzędzie aby ten barak usunąć. I pan o tym wie bo ja panu mówiłem o tym już 
niejednokrotnie, że niestety my baraku usunąć nie możemy. Byłem widziałem ,oglądałem 
wiem gdzie jest zlokalizowany na działce za cmentarzem no ale niestety to nie jest nasza 
własność więc my jako gmina nie mamy narzędzia do jego usunięcia i ja o tym panu 
mówiłem niejednokrotnie.”
Pan Jacek Sroka „ Chciał bym zapytać o komisję wyjazdową, komisję oświaty i rozwoju.
Jest już następna sesja a komisji jak nie było tak nie ma. Powiem jeszcze w temacie tego 
baraku o którym pan radny mówił to ja tutaj rozmawiałem z panią sołtys z Markowiec 
i Markowce mają taką potrzebę tego baraku dla sportowców. Jesteśmy w trakcie negocjacji, 

żeby to jakoś przetransportować i zagospodarować.”
Pan Przewodniczący „ Ja częściowo odpowiem na pytanie pana sołtysa Sroki. Mam 
informację ,że komisja wyjazdowa rozwoju odbędzie się w czwartek 06.06.19 o godzinie 
15:30. Nie znam programu ale myślę, że komisja odbędzie się w stronę Prusieka.”
Pan Zdzisław Biega „ Szczególnie chcemy się udać w okolice Prusieka i Niebieszczan 
później Markowce, Sanoczek i może Strachocina.”
Pan Andrzej Hnat „ W związku z tym ja zapraszam komisję do Czerteża , niech komisja 
zobaczy jaki my mamy barak dla drużyny sportowej jest on w kompletnej ruinie. Zaprosił 
bym komisję aby sama zobaczyła i oceniła w jakich warunkach u nas zawodnicy trenują. 
Mamy projekt budowy tego budynku sportowego, część środków zgromadzonych bo szkoda 
aby to jeszcze -  ta drużyna miała by paść. Prosił bym o wsparcie rade, że tak powiem aby 
rozpocząć budowę tego budynku. Zaznaczam jeszcze , że Czerteż nie posiada żadnego 
budynku, w którym mogła by się spotkać miejscowa społeczność. Dziękuje bardzo i 
zapraszam komisję.”
Pan Daniel Niemczyk „ Chciałbym odpowiedzieć sołtysowi na poprzednie pytanie, komisja 
oświaty będzie jeździć w tym kierunku 7.06 czyli w piątek od godziny 9:15. Z przyczyn 
technicznych nie mogliśmy pojechać wcześniej bo nie mieliśmy do dyspozycji samochodu." 
Pani Janina Bodziak „ Ja też zaraz na początku zaznaczyłam ,że jako komisja rewizyjna 
chcemy wszystkie obiekty, drogi po prostu w terenie zobaczyć. Ze względu na to , że nie ma 
czym pojechać bo są małe samochody jedna komisja jedzie osobno, druga jedzie osobno , 
trzecia jedzie osobno i po prostu załapać się jest trudno. Panie przewodniczący bo jak ja mogę 
głosować za czymś czego ja nigdy nie widziałam i nie znam tego, co to jest i jakie ma 
załóżmy wyposażenie.”
Pan Paweł Wdowiak „ Szanowni państwo radni ja mam taką propozycję jeśli mogę coś 
zaproponować bo słuchając tutaj wypowiedzi zwłaszcza pani radnej Janiny Bodziak . Za 
niedługo będzie okres wakacyjny i 15 osobowy bus będzie do dyspozycji. Prosił bym tylko 
państwa przewodniczących komisji jeśli chodzi o godziny tych wyjazdów aby one były jeśli 
była by taka możliwość mimo wszystko w godzinach pracy kierowcy. Dlatego, że nadgodziny 
potem kolidują poniekąd z jego normalnym dniem pracy. Ale jeśli zajdzie taka potrzeba
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państwa wyjazdu, myślę że jest i poświęcenia gminie wielu godzin w mojej ocenie , wiem 
kiedyś przychodząc do pracy tą gminę objeżdżałem i wiem ile trwa zwiedzenie samych 
obiektów. Nie ma żadnego problemu kierowca nie będzie sobie brał długiego urlopu 
wakacyjnego, część na pewno będzie mógł poświecić na objazd gminy wedle państwa 
uznania i życzenia, dziękuję.”
Pan Przewodniczący „ Dokładnie o tym pomyślałem, że jeśli cała rada miała by, że tak 
powiem wyjechać w teren to rzeczywiście to musi być ten samochód większy a ten większy 
to dopiero będzie dostępny właśnie na wakacjach więc być może, że do tego czasu trzeba 
będzie poczekać z komisjami wyjazdowymi.”
Pani Agnieszka Pastuszak „ Ja przed sesją zwróciłam się do pana przewodniczącego z taką 
prośbą i żeby to były komisje dla wszystkich radnych, żeby wszyscy mogli zobaczyć ,żeby 
nie jeździć tak z przypadku każdy osobno. I 19 kończy się rok szkolny więc nie długo 
i kierowca będzie wolny także pod koniec czerwca już coś można zorganizować. Tutaj prośba 
do pana przewodniczącego aby po prostu zabezpieczył nam transport.”
Pan Przewodniczący „ Potwierdzam rozmawialiśmy przed dzisiejszą sesją z panią radną na 
temat komisji wyjazdowych i no z przyczyn oczywistych nie mogę podać dzisiaj terminu. Ale 
rzeczywiście myślę o tym i taka komisja wyjazdowa wszystkich komisji zostanie 
zorganizowana jak tylko będą możliwości techniczne czyli pojazd , który nasz wszystkich 
zmieści czyli na wakacjach.”
Pani Janina Bodziak „ Chciałam tylko powiedzieć, że koniec roku się zbliża i jeśli chodzi
0 placówki oświatowe to trzeba to jakoś uzgodnić z dyrektorami szkół bo tak jak mówię 
zaczynają się wakacje.”
Pani Bogusława Kaczmarska „ Pani radna dyrektorzy pracują do końca czerwca a tak w 
ogóle to dyrektorzy też pracują całe wakacje.”
Pan Stanisław Dereń „ Mam pytanie do pani wójt lub pana wójta czy znany jest im problem 
podniesienia hydrantu na cmentarzu komunalnym w Pisarowcach. Domyślam się ,że tak ale 
mam wątpliwości ponieważ co najmniej od półtora roku wiedział o tym referat inwestycji, 
pan kierownik doskonale wie o co chodzi. Nawieziony został bardzo głęboki wąwóz ziemią 
było to około 2 łat temu i w tej sytuacji hydrant ten jest bardzo zaniżony i trzeba go po prostu 
dźwignąć w górę. Po rozmowie z panem kierownikiem za każdym razem słyszę już będziemy 
robić, już będziemy robić no uciekło niestety półtora roku jest już półrocze kolejnego roku
1 nie wiem czy państwo pan i pani wójt wiedzą o czymś takim. Dlatego ośmielam się 
powiedzieć to na sesji dlatego, że mam ciągle odpowiedź, że będzie podniesiony ale nie jest 
a czas upływa.”

Pan Paweł Wdowiak „ Panie radny zapisałem sprawdzimy jego wysokość normatywną nad 
poziomem terenu i zajmiemy się tematem czy jest nie zgodnie , czy trzeba go podnosić nie 
mam wiedzy tutaj.”
Pan Stanisław Dereń „ Panie wójcie nie chodzi tutaj czy jest nie zgodny, on był 
wybudowany dobrze zgodnie z projektem i jest on tam potrzebny. Nie mniej jednak jak pan 
wójt wie tam był potężny wąwóz, który został zasypany uchwałą zebrania wiejskiego ,środki 
zostały przeznaczone kwota zasypania tego wąwozu to było 60 tysięcy. Wioska poniosła te 
koszty i w takim układzie ten hydrant w tej chwili jest całkiem w dole prawda on jest bardzo 
potrzebny ale potrzeba go podnieść w górę nie jest to chyba koszt nie wiadomo jaki. Wiem 
,że SPGK wykona to bez problemu no ale jest to problem bo są tam już zaprojektowane alejki
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prawda i tak trzeba go dźwignąć w górę ziemia się musi uleżeć bo będą tam kopane dalsze 
groby i to blokuje dalsze zagospodarowanie cmentarza. Także jest to problem od co najmniej 
dwóch lata
Pan Paweł Wdowiak „ Nie znamy problemy być może już kiedyś rozmawialiśmy o tym ale 
umknęło to nam mnie. Panie radny pierwsza sprawa SPGK nie wiem skąd pan wie ,że bez 
problemu zrobi, zrobi aczkolwiek będzie to kosztować bo jest to jednak usługa , czy to zrobi 
SPGK czy jakiś inny wykonawca i to jest pierwsza sprawa. Natomiast druga sprawa to kiedyś 
zostałem przez firmę wykonującą wodociąg w Bykowcach bardzo ładnie poinstruowany, 
pokazano mi instrukcję, że wysokość montaży hydrantów jest od do. On nie może być za 
wysoko ani za nisko i tak jak powiedziałem sprawdzimy jego wysokość i jeśli jest 
nienormatywna to to poprawimy i uważam temat za zamknięty.”
Pan Stanisław Dereń „ To tylko dodam jeszcze panie wójcie, widzę że pan wójt w ogóle nie 
miał wiedzy na ten temat natomiast informację ,że trzeba go dźwignąć i SPGK to zrobi nie 
ma z tym najmniejszego problemu i nie będzie to duży koszt mam od pana kierownika 
Łukasza Mendyki i ciągle ona mi się powtarza dlatego po prostu o tym mówię.”
Pani Agnieszka Pastuszak „ A ja bardzo dobrze kojarzę sobie ten temat i z tego co pamiętam 
to rozmawialiśmy o tym hydrancie i była sugestia, że po prostu trzeba aby sołectwo podjęło 
uchwałę na zebraniu , że przeznacza tyle i tyle na wykonanie tej usługi i żeby sołtys 
przypilnował tematu. I do dziś nie jest to załatwione.”
Pan Stanisław Dereń „ Nic podobnego pani Agnieszko.”
Pani Agnieszka Pastuszak „ Rozmawialiśmy o tym na komisji budżetu jeszcze starej 
kadencji.”
Pan Stanisław Dereń „ W poprzedniej kadencji byłem na wszystkich komisjach 
budżetowych i nie było o tym mowy. Proszę mi odtworzyć protokół chętnie go przeczytam 
i udowodnić, nic podobnego, nie zgadzam się z wypowiedzią.”
Pan Roman Zapotoczny „ Mam prośbę do pani wójt aby wystosowała oficjalne pismo do 
firmy wykonującej obwodnicę Sanoka i zapytała w tym piśmie kiedy zostanie zmieniona trasa 
objazdu do miejscowości Płowce, kiedy zostanie ona zrobiona w taki sposób żeby 
mieszkańcy mogli się tym objazdem poruszać bez problemu, czyli nie grzęznąć po kilka 
centymetrów w błocie. Chciał bym panią wójt poinformować, że w tej chwili gdyby ktoś 
chciał przejść pieszo do Płowieć i do Stróż będzie to nie możliwe jeśli nie będzie miała pani 
ze sobą bardzo wysokich gumiaków. Z tego co wiem nowy objazd miał być wykonany już 
dwa tygodnie temu a widzę , że pracę wyglądają w taki sposób ,że chyba jeszcze miesiąc 
dalej będziemy musieli grzęznąć w tym błocie. Chciał bym aby pani wójt to potraktowała 

jako prośbę mieszkańców, otrzymuję bardzo dużo telefonów i bardzo dużo osób jest zdania , 
ze pani wójt nie wykonuje wszystkiego w tym kierunku aby polepszyć dojazd do 
miejscowości Płowce i Stróże. Chciał bym aby poprzez to pismo pani wójt poprawiła swój 
wizerunek w stosunku do mieszkańców.”
Pani Wójt „ To nie jest do końca moje zadanie ale skoro pan zgłasza taką potrzebę ja na 
pewno z takim pismem wystąpię.”
Pan Jacek Sroka „ Ja tylko tak informacyjne wczoraj uczestniczyłem w sesji rady powiatu i 
było podjęte trzy uchwały o przebudowie dróg powiatowych akuratnie w trzech 
miejscowościach naszej gminy: w Trepczy o przejściu dla pieszych i znakach, w Prusieku o
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wzmocnieniu koszem kamieni chodnika oraz w Srogo wie o chodniku. To tak tylko dla 
informacji.

Ad 14) O godzinie 17 : 10 pan przewodniczący wobec wyczerpania się porządku obrad 

zamknął VIII sesje Rady Gminy Sanok.

Protokół sporządził: Obradom przewodniczył:
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